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KS § 53/23
Avgifter för ansökningar om godkännande av enskild 
huvudman för fristående förskola och för pedagogisk 
omsorg
KS2023.0129

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-03-15 28/23
2 Kommunstyrelsen 2023-04-11 53/23

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ta ut en ansökningsavgift för ansökningar 
om godkännande av enskild huvudman för fristående förskola och för pedagogisk omsorg 
enligt följande:

1. Ansökan om godkännande vid nyetablering, 35 000 kronor.
2. Ansökan om utökning av befintligt godkännande, 20 000 kronor.

Kommunfullmäktige beslutar att avgift enligt ovan ska tas ut även om ansökan inte beviljas.

Kommunfullmäktige beslutar att avgifterna enligt ovan träder ikraft 2023-07-01 och gäller 
tillvidare. 

Yrkanden
Johan Ask (S) yrkar på att ärendet ska avgöras idag samt bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag.

Torbjörn Bergman (SP) yrkar på att återremittera ärendet till barn- och utbildningsnämnden 
för omarbetning, enligt följande:
”Tag fram ett styrdokument, en Taxa, för området, istället för blott ett tjänsteutlåtande.
Av taxan ska framgå:

- Delegation till ansvarig nämnd att årligen indexera avgiften.
- En undantags och nedsättningsklausul, delegerad till ansvarig nämnd.

Ovanstående två punkter skall ha vidaredelegeringsförbud.
- Ikraftträdande datum med god framförhållning. Förslagsvis 1/1 2024.
- Samtliga besläktade avgiftsuttag, i ett samlat dokument.
- Med vilken frekvens taxan som minst ska omprövas / aktualiseras av 

kommunfullmäktige. Förslagsvis minst en gång per mandatperiod.
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- Avgiftsnivåer ändras till i paritet med omvärlden i enlighet med 
ändringsyrkandet, nedan”.

Jerzy Kucier (SD) yrkar på att ärendet ska återremitteras till barn-och utbildningsnämnden. 

Torbjörn Bergman (SP) lämnar följande ändringsyrkande i händelse av att kommunstyrelsen 
beslutar avgöra ärendet idag. 
”Att avgiftsnivåer istället ska vara i paritet med omvärlden, enligt följande:

- Nyetablering 25 000 kr och 
- Ansökan om utökning av befintligt godkännande 15 000 kr."

Johan Ask (S) yrkar avslag på ändringsyrkandet. 

Jerzy Kucier (SD) lämnar följande tilläggsyrkande i händelse att kommunstyrelsen beslutar 
att ärendet ska avgöras idag;
”Om arbetstid för handläggningen inte uppkommer i det belopp som är föreslaget till beslut, 
skall en revidering göras av avgiften”.
 
Johan Ask (S) yrkar avslag på tilläggsyrkandet. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer Johan Asks (S) yrkande om avgörande idag mot Torbjörn Bergmans (SP) 
och Jerzy Kuciers (SD) återremissyrkande och finner bifall för avgörande idag.

Ordförande ställer Johan Asks (S) yrkande om avslag mot Torbjörn Bergmans (SP) 
ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar att avslå ändringsyrkandet.

Ordförande ställer Johan Asks (S) yrkande om avslag mot Jerzy Kuciers (SD) 
tilläggsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar att avslå tilläggsyrkandet.

Reservation 
Jerzy Kucier (SD) reserverar sig till förmån för eget förslag.

Bakgrund
Kommunen har rätt att ta ut avgifter i samband med handläggningen av ärenden gällande 
ansökningar om godkännande av en enskild som huvudman för förskola enligt 2 kap. 5 § 
skollagen (se 2 kap. 5c § skollagen).

Kommunfullmäktige har tidigare beslutat om avgifter för ansökan om godkännande att driva 
fristående förskola samt för förändringar i verksamheten (senast fattade beslut 2022-05-02, § 
43/22).
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Den 1 januari 2023 trädde nya bestämmelser i kraft i 25 kap. 10 § skollagen som innebär att 
kommunen ges motsvarande möjlighet att ta ut en avgift för att handlägga en ansökan om att 
godkännas som huvudman för pedagogisk omsorg.

Rättslig reglering och förarbetsuttalanden
Av 2 kap. 5 c § skollagen framgår att statens skolinspektion eller den kommun som 
handlägger ärenden om godkännande av en enskild som huvudman får ta ut en avgift för 
ansökningar om godkännande enligt 2 kap. 5 § skollagen.

För Skövde kommuns del är det för närvarande endast aktuellt med fristående förskolor, då 
det inte finns några fristående fritidshem med enskild huvudman enligt bestämmelsens 
definition. 

Motsvarande bestämmelser avseende kommunens möjlighet att ta ut en avgift för ansökan 
om godkännande för att bedriva pedagogisk omsorg finns 25 kap. 10 c § skollagen.

I förarbeterna till lagstiftningen framgår att möjligheten att ta ut en avgift för ansökingar om 
godkännande av enskild som huvudman även omfattar ansökningar som föranleds av 
förändringar av tidigare beslutat godkännande, se prop. 2017/18:158 s. 124. Vidare framgår 
av förarbetena att det är rimligt att exempelvis den som vill utvidga en befintlig verksamhet 
får stå för ansökningskostnaden på samma sätt som den som vill starta en helt ny 
verksamhet, se prop. 20117/18:158 s. 55.

Vid beräkningen av avgifterna gäller principen om full kostnadstäckning, det vill säga 
avgifterna ska beräknas så att de täcker myndigheternas kostnader för att pröva 
ansökningarna vid tillståndsprövning, se prop. 2017/18:158 s. 124.

Vid beräkningen av självkostnaderna får alla relevanta direkta och indirekta kostnader som 
verksamheten ger upphov till tas med. Exempel på direktakostnader är personalkostnader, 
material och utrustning. Exempel på indirekta kostnader är lokalkostnader, kapitalkostnader 
och administrationskostnader (se prop. 1993/94:188, s. 85).

Avgift även för ansökan om godkännande som huvudman för enskilt bedriven pedagogisk 
omsorg
Som framgått ovan har kommunfullmäktige tidigare beslutet om avgifter för ansökan om 
godkännande att driva fristående förskola som för förändringar i verksamheten (senast 
fattade beslut 2022-05-02, § 43/22). Då sektor barn och utbildning inte ser något behov av 
att revidera beloppen för avgifterna föreslås i nu aktuellt ärende inga förändringar gällade 
beloppen från föregående års beslut för denna typ av ärneden. Sektorn föreslår dock att en 
avgift ska tas ut även för en ansökan om godkännande som huvudman för pedagogisk 
omsorg, vilket genom den nya lagstiftningen nu är möjligt. Mot bakgrund av att arbetstiden 
för handläggning av ett ärende gällande ansökan om godkännande som huvudman för 
pedagogisk omsorg bedöms motsvara arbetstiden för handläggning av ansökan om 
godkännande av huvudman för fristående förskola föreslås att samma avgift tas ut vid båda 
typerna av ansökningar.
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Handlingar
Protokollsutdrag från Barn- och utbildningsnämndens sammanträde den 2023-02-27 - 
Avgifter för ansökn...                                                                                                                                                    
Beräkningsunderlag avgifter för handläggning av ansökan om godkännande att starta eller 
ändra befint...

Skickas till
Sofhia Lind, avdelningschef för förskolan
Anna Hedén, chefscontroller
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KS § 54/23
Ansökan om planbesked för Kv. Eldaren m.fl., MARIESJÖ 
10
KS2023.0154

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-03-29 30/23
2 Kommunstyrelsen 2023-04-11 54/23

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar om positivt planbesked angående upprättade av detaljplan för kv. 
Eldaren m.fl, Skövde stad, Skövde kommun.

Yrkanden
Johan Ask (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut samt 
avslag till Torbjörn Bergman (SP) ändringsyrkanden.

Torbjörn Bergman (SP) lämnar följande ändringsyrkande skrivningar om högstadieskola i 
underlaget byts ut mot uttrycken skola respektive skolverksamhet.

Torbjörn Bergman (SP) lämnar följande ändringsyrkande stadsdelen genomgående benämns 
med Mariesjö.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen 
beslutar angående upprättade av detaljplan för kv Eldaren m.fl, Skövde stad, Skövde 
kommun.

Ordförande ställer Johan Asks (S) yrkande om avslag mot Torbjörn Bergmans (SP) 
ändringsyrkande om uttrycken skola respektive skolverksamhet och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att avslå ändringsyrkandet.

Ordförande ställer Johan Asks (S) yrkande om avslag mot Torbjörn Bergmans (SP) 
ändringsyrkande om stadsdelens benämning och finner att kommunstyrelsen beslutar att 
avslå ändringsyrkandet.

Reservation 
Jerzy Kucier (SD) reserverar sig.
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Sammanfattning
Sektor samhällsbyggnads mark- och exploateringsenhet har ansökt om planbesked för 
upprättande av detaljplan för kv Eldaren, fastigheten Mariesjö 10 samt delar av fastigheten 
Skövde 5:250. Det huvudsakliga syftet är att skapa byggrätter för högstadieskola, fastighet 
för dagligvaruhandel, idrottshall, bostäder och parkeringshus i Skövde Science City.

Utsnitt ur kartbild över aktuellt område med förslag till innehåll i de olika kvarteren.

Sektor samhällsbyggnad ser positivt på ansökan som överensstämmer väl med framtaget 
planprogram för Mariesjö samt förslaget till ny översiktsplan för Skövde (ÖP2040).
Planläggningen föreslås ske med utökat planförfarande och påbörjas under andra kvartalet 
2023 med ett beräknat beslut om antagande i kommunfullmäktige under tredje kvartalet 
2024.

Bakgrund
Ett planbesked anger om kommunen avser att påbörja planläggning eller inte. Om 
kommunen avser att inleda planläggning ska det av beslutet framgå när kommunen bedömer 
att detaljplanen kan antas.

Positivt planbesked är inte en garanti för att en detaljplan slutligen kan antas. Synpunkter 
och information under samråd kan exempelvis innebära att ändring av inriktning och/eller 
omfattning behöver göras under detaljplanearbetet. Processen med att ta fram en detaljplan 
kan komma att medföra förändringar för projektet.

Sektor samhällsbyggnads mark- och exploateringsenhet (MEX) har ansökt om planbesked 
för upprättande av detaljplan för kv Eldaren, fastigheten Mariesjö 10 samt delar av 
fastigheten Skövde 5:250. Det huvudsakliga syftet är att skapa byggrätter för kommande 
högstadieskola, fastighet för dagligvaruhandel, idrottshall, bostäder och parkeringshus i Skövde 
Science City.

MEX föreslår en översiktlig kvartersstruktur som utgår ifrån befintliga fastighetsgränser och som 
överensstämmer med antaget planprogram för Mariesjö. Föreslagen handelsetablering på Mariesjö 
10 kommer utgöra ett entrémotiv till stadsdelen söderifrån och utgör ett skydd för trafikbuller från 
östra leden mot bakomliggande bostadskvarter. Byggnationen ska följa antaget kvalitetsprogram för 
stadsdelen och bidra med höga arkitektoniska värden.

Skövde växer och enligt befolkningsprognosen kommer antalet 13–15 åringar öka med 
närmare 400 elever fram till 2037. Sektor barn- och utbildning har under 2022 tagit fram en 
utredning med syftet att belysa och konkretisera olika vägval för att möta detta behov. 
Utredningens inriktning är att föreslå hur dimensionering av lokalkapaciteten för årskurserna 
7–9 ska lösas. Inför skolstart 2027 når skolorna trots insatta åtgärder sitt maxantal av elever. 
Fyra alternativ för en långsiktig och hållbar utökad lokalkapacitet har tagits fram och 
analyserats. Tre av alternativen innebär om- och utbyggnad av befintliga skolor och det 
fjärde alternativet innebär att bygga en ny skola på ny plats. Slutsatsen och 
rekommendationen är att en nybyggd 7–9 skola i Skövde Science City/Mariesjö är det 
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alternativet som i tid har möjlighet att möta det prognostiserade ökande elevantalet. En 
högstadieskola i ett kvarter med en förtätad stadsmiljö kan ge möjlighet för olika 
verksamheter att samverka. En ny modern högstadieskola kan utgöra ett tilldragande inslag i 
en stadsdel som ska utvecklas.

Skolkvarteret ovan föreslås placeras i den västra delen av kv Eldaren. I den östra delen av 
samma kvarter föreslås ett renodlat bostadskvarter. Mellan dessa anläggs en ny gata som 
förbinder Kaplansgatan i söder med Magasinsgatan i norr.

MEX har bjudit in till en markanvisningstävling för dagligvaruetablering i Skövde Science 
City. Som underlag för denna finns en handelsutredning från 2022 som visar på att det finns 
bra förutsättningar för en dagligvarubutik (livsmedel) om ca 3000 m2 med fullgod 
omsättningsnivå till år 2030. Utredningen har studerat fyra olika platser inom Skövde 
Science City och bedömt att läget närmast trafikplatsen vid Östra leden är mest fördelaktigt 
ur ett trafik- och marknadsperspektiv. I tävlingsförfrågan ingår också att uppföra en sport-
/idrottshall i samma byggnadskropp som dagligvaruetableringen. Hallen ska kunna hyras av 
den planerade nya skolan under dagtid och av kultur- och fritid under kvällar och helger. 
Tävlingen pågår till och med 2023-03-23. Efter utvärdering beräknas beslut om tilldelning 
och markreservation tas i maj 2023.

Förslaget innehåller även ett parkerings-/mobilitetshus som ska kunna serva flera framtida 
kvarter med parkeringsplatser och annan service inom de östra delarna av Skövde Science 
City. Det kommunala bolaget Kreativa Hus AB har i uppdrag att bygga och förvalta 
parkeringshus i Skövde Science City.

Planeringsförutsättningar
Skövde kommun äger självt eller via egna bolag all mark inom det aktuella området.

Inom den västra delen av kvarteret Eldaren finns idag några mindre verksamheter och 
kontor. I den östra delen av kvarteret har Bilkonsult AB en större bilhall och Wurth en 
verktygsbutik. Näringsenheten på sektor medborgare och samhällsutveckling (SMS) och 
MEX för en dialog med dessa hyresgäster om framtida lokalisering. På fastigheten Mariesjö 
10 finns en försäljningshall för bilar med tidsbegränsat hyreskontrakt.

För aktuellt område gäller huvudsakligen tre äldre stadsplaner från 1962, 1963 samt 1976, 
alla med småindustri som föreslagen markanvändning för kvartersmarken.

I Skövde kommuns översiktsplan (ÖP2025) från 2012 redovisas aktuellt område som 
befintligt verksamhetsområde. I ett samrådsförslag till ny översiktsplan (ÖP2040) är området 
utpekat som mångfunktionell bebyggelse, vilket innebär en tätare kvartersbebyggelse med 
blandat innehåll av bostäder, kontor, handel och service med mera. Samrådsförslaget till 
ÖP2040 hänvisar till framtaget planprogram för Mariesjö (se nästa stycke) och anger att 
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planeringsprinciperna för Skövde Science City ska följa planprogrammet med övergripande 
strukturbild och föreslagen stadshuvudgata.

I september 2020 antog kommunfullmäktige ett planprogram för Mariesjö (KF § 91/20) med 
målet att etappvis omvandla Mariesjös verksamhetsområde till en ny kvartersstad med 
blandat innehåll av bostäder, kontor och service. I planprogrammet ligger aktuellt område 
inom ett utpekat utvecklingsområde. I planprogrammets förslag till strukturplan för Mariesjö 
föreslås större delar av det aktuella området omvandlas till stadskvarter som ingår i den 
planerade nya kvartersstaden. I illustrationsplanen till planprogrammet (se utsnitt nedan) 
redovisas den nu önskade skoltomten som en centralt kvarter med ett entrétorg i det 
sydvästra hörnet. I planprogrammet pekas kvarteret ut som en lämplig plats för en 
publik/offentlig verksamhet i kombination med bostäder, exempelvis en dagligvarubutik. 
Den nu aktuella förfrågan föreslår, med stöd av en handelsutredning från 2022, ett alternativt 
läge för dagligvaruhandeln närmare trafikplatsen vid Östra leden. Detta överensstämmer 
även med planprogrammet där hela området längs Östra leden föreslås vara lämpligt för 
verksamheter och idrott & kultur.

Sammanfattningsvis bedöms inkommen förfrågan om planläggning stämma bra överens 
med inriktningarna i planprogrammet för Mariesjö.

Utsnitt ur illustrationsplanen till planprogrammet för Mariesjö med aktuellt område markerat.

I kommande arbete ska bland annat följande frågor särskilt utredas/studeras:

- Avgränsning och utformning av allmän plats (torg) i skolkvarterets sydösta hörn
- De allmänna gatorna ska utformas med utgångspunkt i de gatutyper som redovisas i 

gestaltningsprogram för Skövde Science City
- Uppföljning av att byggnadernas utformning, gestaltning och hållbarhet i enlighet 

med framtaget kvalitetsprograms bas- och spetsnivåer.
- Skolkvarterets utformning och lämplig omfattning/placering av bostäder och annan 

publik service så att dessa kan samverka med skollokalerna på bästa sätt
- Bostadskvarterets utformning och ev. behov av allmän passage tvärs kvarteret
- Handelskvarterets utformning och koppling till övriga Skövde Science City
- Geotekniska förutsättningar och förekomst av markföroreningar
- Trafikbuller samt risker med avseende på närheten till Östra leden
- Nytt läge för transformatorstation

Då förslaget saknar stöd i gällande översiktsplan (ÖP2025) föreslås planarbetet ske med 
utökat planförfarande och beslutet att anta detaljplanen föreslås tas av kommunfullmäktige. 
Planarbetet beräknas påbörjas under andra kvartalet 2023 med ett beräknat beslut om 
antagande under tredje kvartalet 2024.

Motivering av beslut
Sektor samhällsbyggnad ser positivt på ansökan som överensstämmer väl med framtaget 
planprogram för Mariesjö samt förslaget till ny översiktsplan för Skövde (ÖP2040).
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Kostnad
I samband med begäran om planbesked tas en avgift ut (12 kap. 8§ PBL). Avgiften är 
baserad på de kostnader som är förenade med bedömningen och varierar utifrån 
planbeskedets karaktär och omfattning. Skövde kommun tillämpar den av 
kommunfullmäktige beslutade plan- och bygglovstaxan. Ansökan bedöms vara av 
omfattningen stor åtgärd med en angiven kostnad på 17 800 kr (2013 års taxa).

Kostnaderna för det kommande planarbetet ska regleras i ett plankostnadsavtal mellan 
planenheten på sektor samhällsbyggnad och mark- och exploateringsenheten. 
Plankostnadsavtal upprättas när planarbetet påbörjas.

Handlingar
Karta.pdf                                                                                                                                                    
Tjänsteskrivelse Planbesked positivt.pdf                                                                                                                                                    
Ärende.pdf

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen Datum:2023-04-11 kl. 13:00 13(47)

KS § 55/23
Ansökan om planbesked Nykvarn, SÄTER 2:1
KS2023.0153

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-03-29 31/23
2 Kommunstyrelsen 2023-04-11 55/23

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar om positivt planbesked angående upprättade av detaljplan för 
Nykvarn, Stöpen, Skövde kommun.

På grund av jäv deltar inte Torbjörn Bergman (SP) i handläggningen och beslut av detta 
ärende.

Sammanfattning
Kommunen fick den 7 april 2022 in en ansökan om planbesked för att upprätta en detaljplan 
för bostäder i form av villatomter och eventuellt rad-, par- och kedjehus. Aktuellt område är 
beläget strax söder om Stöpens tätort. Området är inte utpekat i ÖP2025 men delar av 
området är utpekat för bostadsbebyggelse i samrådsförslaget till ÖP2040.

Idag används stora delar av föreslagen yta till skogsbruk. Sektor samhällsbyggnad ser 
positivt på ansökan om utveckling av bostäder söder om Stöpen.

Bakgrund
Ett planbesked anger om kommunen avser att påbörja planläggning eller inte. Om 
kommunen avser att inleda planläggning ska det av beslutet framgå när kommunen bedömer 
att detaljplanen kan antas.

Positivt planbesked är inte en garanti för att en detaljplan slutligen kan antas eller få laga 
kraft. Synpunkter och information under samråd kan exempelvis innebära att ändring av 
inriktning och/eller omfattning behöver göras under detaljplanearbetet. Processen med att ta 
fram en detaljplan kan komma att medföra förändringar för projektet.

Sektor samhällsbyggnad har fått in en ansökan från fastighetsägaren för Säter 2:1 och 
Mölltorp 1:4 om planbesked för Lunkamon och Nykvarn söder om Stöpen. Det 
huvudsakliga syftet är att skapa bostäder i form av större villatomter med eventuella inslag 
av rad-, par- och kedjehus. De större villatomterna ska möjliggöra för en sekundär byggnad 
inom tomten, idén skiljer sig från det vi kan se i t.ex. Trädgårdsstaden och Björkebacken.

Avverkning av skog öster om Binnebergsvägen sker senast 2026 och 2027 och väster om 
vägen 2029.
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Planeringsförutsättningar
Området är inte utpekat i ÖP2025 men delar av området är utpekat för bostadsbebyggelse i 
samrådsförslaget till ÖP2040.

Det finns idag goda bil-, buss- och cykelförbindelser mellan Stöpen och Skövde som 
passerar genom föreslaget område.

I kommande arbete ska bland annat följande frågor utredas/studeras:

- Vatten- och avloppsförsörjning, det är inte klart ännu hur området ska kunna 
försörjas med vatten- och avlopp.

- Dagvatten och skyfall, området består idag av skog och jordbruksmark. Det behöver 
utredas vad som händer när marken exploateras så risken för översvämning 
minimeras och dagvatten/skyfall kan tas om hand.

- Geoteknik och skredrisk, delar av området är utpekade som skredbenägna.
- Naturvärden, det finns utpekade områden längs vattnet och vägen samt längst 

västerut med mycket höga naturvärden.
- Arkeologi, det finns ett fornminne inom området.
- Strandskydd, delar av föreslaget område i öst ligger inom strandskyddat område 

vilket kan komma att påverka planområdets faktiska utbredning.
- Jord- och skogsbruk är skyddade enligt Miljöbalkens 3 kap:

4 § Jord- och skogsbruk är av nationell betydelse. 
Brukningsvärd jordbruksmark får tas i anspråk för bebyggelse eller anläggningar endast om 
det behövs för att tillgodose väsentliga samhällsintressen och detta behov inte kan 
tillgodoses på ett från allmän synpunkt tillfredsställande sätt genom att annan mark tas i 
anspråk.
Skogsmark som har betydelse för skogsnäringen skall så långt möjligt skyddas mot åtgärder 
som kan påtagligt försvåra ett rationellt skogsbruk.
En exploatering kräver därmed att nedanstående punkter utreds:
1. Är jordbruksmarken brukningsvärd?
2. Är den aktuella förändrade markanvändningen ett väsentligt samhällsintresse?
3. Varför är förutsättningarna att ta annan mark i anspråk inte tillfredsställande?

- Utformning och omfattning, utformningen och omfattningen på detaljplanen 
utvecklas under detaljplanearbetets gång beroende på de förutsättningar som 
kommer fram under arbetet.

Detaljplanen beräknas kunna påbörjas under 2024/2025 med ett antagande 2026.

Yttrande från Länsstyrelsen gällande planeringsunderlag kan inhämtas.

Motivering av beslut
Sektor samhällsbyggnad ser positivt på ansökan om utveckling av bostäder söder om 
Stöpen. En utveckling på området skulle innebära utveckling i anslutning till befintlig 
bebyggelsestruktur, närhet till kollektivtrafik och service i form av skola, förskola och 
vårdcentral. Idén om de större villatomterna kompletterar andra typer av mindre tomter i 
Skövde som till exempel Trädgårdsstaden och Björkebacken.
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Kostnad
I samband med begäran om planbesked tas en avgift ut (12 kap. 8§ PBL). Avgiften är 
baserad på de kostnader som är förenade med bedömningen och varierar utifrån 
planbeskedets karaktär och omfattning. Skövde kommun tillämpar den av 
kommunfullmäktige beslutade plan- och bygglovstaxan. Ansökan bedöms vara av 
omfattningen stor åtgärd med en angiven kostnad på 17 800 kr (2013 års taxa).

Handlingar
Ärende.pdf                                                                                                                                                    
Karta.pdf                                                                                                                                                    
Tjänsteskrivelse Planbesked positivt.pdf

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
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KS § 56/23
Svar på initiativärende från Skövdepartiet om Frösve skola
KS2023.0059

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-03-29 32/23
2 Kommunstyrelsen 2023-04-11 56/23

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att avslå inititativärendet.

Yrkanden
Johan Ask (S) yrkar på bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut.

Torbjörn Bergman (SP) yrkar på bifall till initiativärendet.

Beslutsgång
Ordförande finner att det finns två förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen beslutar 
i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag att avslå inititativärendet.

Reservation 
Torbjörn Bergman (SP), Marie Ekman (SP) reserverar sig till förmån för eget förslag och 
Jerzy Kucier (SD) och Gustav Jacobsson (SD) reserverar sig.

Bakgrund
Skövdepartiet inkom med ovanstående initiativärende på kommunstyrelsens sammanträde 
16 januari, § 25/23.

Skövdepartiet föreslår genom sitt initiativärende att:
- Kommunfullmäktige beslutar att revidera investeringsbudget för att rymma följande 

åtgärder:
- Projektering av ny skolbyggnad på Frösve skola, syftande till att ersätta 

Östergården,
- och samtidigt utöka skolans kapacitet.
- Upphandling av ny skolbyggnad på Frösve skola, syftande till att ersätta 

Östergården, och samtidigt utöka skolans kapacitet.
- Rivning av Östergården.
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Kommunfullmäktige beslutade 2022-06-20 KF § 110/22 att ge kommundirektören i uppdrag 
att utreda eventuell ny skola i Skultorp med tillhörande fullstor idrottshall. 

Efter att kommundirektören fick sitt uppdrag från kommunfullmäktige har ett behov 
identifierats av att genomföra en större utredning av framtidens behov av kommunal service 
i serviceorten Skultorp (södra tätorterna) samt för Skövde kommuns norra tätorter.     
Kommundirektören har därefter, i samråd med kommunstyrelsens ordförande, utökat det 
ursprungliga uppdraget till att dels omfatta ett större område, dels handla om en mer 
övergripande analys av det kommande behovet av kommunal service. Syftet med 
utredningen är bland annat är att ta fram underlag för hur lokalbehovet för grundskolorna 
ska planeras för framtiden. Utredningen kommer dock även att analysera behovet av övriga 
kommunala servicebyggnader som idrottshallar, förskolor, kök etc. Utredningen ska utgå 
från Översiktsplan 2040, den demografiska utvecklingen samt tillväxtprognoser.  

Det utökade uppdraget innebär att Stöpen med grundskolorna Frösveskolan och 
Stöpenskolan kommer att inkluderas i analysen. Tanken med utredningen är att säkerställa 
att planeringen av skolornas utveckling görs utifrån rätt förutsättningar. 

Arbetet med utredningen är påbörjat och inkluderar sektor service, sektor barn och 
utbildning och sektor samhällsbyggnad. Återrapportering sker till beredningen för 
samhällsbyggnad, BSB.  

Då den påbörjade utredningen inkluderar Frösveskolan är det inte är lämpligt att föregripa 
utredningens resultat genom att revidera investeringsbudgeten i enlighet med 
initiativärendets förslag. Förslaget är därmed att kommunstyrelsen beslutar avslå 
initiativärendet.

Handlingar
Initiativärende från (SP) Frösve                                                                                                                                                    
Protokollsutdrag KS § 25 Övrigt ärende- Initiativsärende.pdf

Skickas till
Skövdepartiet
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KS § 57/23
Strategiska folkhälsorådets verksamhetsberättelse 2022
KS2023.0116

Behandlat av Datum Ärende
1 Beredning medborgare och folkhälsa 2023-03-01 1/23
2 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-03-29 33/23
3 Kommunstyrelsen 2023-04-11 57/23

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna Folkhälsoarbetet i Skövde kommun-Strategiskt 
folkhälsoråd verksamhetsberättelse 2022.

Bakgrund
Det strategiska folkhälsorådet i Skövde är ett samverkansforum mellan östra hälso- och 
sjukvårdsnämnden som omformats 2023 till delregionala nämnden östra och kommunen. 
Samverkan finns reglerad i ett lokalt folkhälsoavtal. Utifrån avtalet ska strategiskt 
folkhälsorådet fastställa årets verksamhetsberättelse och redovisa detta till kommunen och 
östra hälso- och sjukvårdsnämnden. På grund av att strategiska folkhälsorådets första möte 
är i april 2023, bereder beredningen medborgare och folkhälsa verksamhetsberättelsen för 
2022 till kommunstyrelsen i Skövde och delregionala nämnden östra, Västra 
Götalandsregionen.
 
Under året har det strategiska folkhälsoarbetet fokuserats på att följa upp mandatperiodens 
folkhälsoarbete, trender och utvecklingen av medborgarnas livsvillkor, livsmiljö och 
levnadsvanor i Skövde. Resultatet presenteras i rapporten Strategiunderlag för Vision 
Skövde 2040, ”Folkhälsa – ett gemensamt ansvar för hållbar utveckling”. Likaså 
implementera och stödja sektorerna med utvecklingen av aktiviteter utifrån 
folkhälsopolitiskt program 2019-2022, med de tre viljeinriktningarna; goda jämlika 
livsvillkor och levnadsvanor, goda förutsättningar att fullfölja sina studier samt trygga, 
attraktiva och tillgängliga boende/livsmiljöer. 

Handlingar
Skövde strategiskt folkhälsorådet verksamhetsberättelse 2022

Skickas till
Johan Rahmberg, sektorschef sektor medborgare och samhällsutveckling
Rebecka Thilén, folkhälsostrateg
Gunilla Carlsson, folkhälsostrateg
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KS § 58/23
Årlig uppföljning av nämndernas interna kontroll 2022
KS2023.0093

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-03-29 34/23
2 Kommunstyrelsen 2023-04-11 58/23

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna Årlig uppföljning av nämndernas interna kontroll 
2022.

Bakgrund
Enligt Riktlinjer för intern kontroll KS2021.0062 ska en kommunövergripande och samlad 
återrapportering till kommunstyrelsen ske i samband med rapportering av årsbokslutet, T3. I 
bifogad handling rapporteras en egenutvärdering genomförd av intern kontroll-ansvariga i 
samtliga sektorer avseende det samlade systemet för intern kontroll. Utvärderingen är 
genomförd utifrån nämndernas perspektiv och processerna för arbetet med intern kontroll.

Uppföljningen grundar sig i frågor från en rapport om intern kontroll från SKR och berör 
bland annat huruvida det finns tillräckliga riktlinjer och rutiner inom intern kontroll, om 
riskanalyser upprättas och hanteras, hur förtroendevalda har varit involverade i planering 
och uppföljning samt hur väl systemstödet fyller sitt syfte.

Slutsatsen från egenutvärderingen är att det anses finnas tillräckliga riktlinjer och rutiner 
inom intern kontroll och att dessa tillämpas i arbetet. Riskanalyser upprättas av samtliga 
nämnder och väsentliga risker hanteras genom granskningar och/eller åtgärder i intern 
kontroll-planen. Förtroendevalda involveras i den interna kontrollen genom planering och 
uppföljning, även om framförallt involveringen som leder fram till beslut av intern kontroll-
plan kan skilja sig åt. Avslutningsvis upplevs systemstödet fylla sitt syfte.

Utöver egenutvärderingen har kommunstyrelsen respektive nämnds uppföljning av den 
interna kontrollen i tertialrapport 2 och verksamhetsberättelsen att tillgå som stöd i 
bedömningen av det samlade systemet för intern kontroll.

Samlad bedömning från ekonomichef
Utifrån egenutvärderingen upplevs det finnas ett välfungerande system för den interna 
kontrollen. Det är även ekonomichefens bedömning. Den nya policyn och riktlinjen för 
intern kontroll följs och utgör stöd i arbetet. Även anvisningar till arbetet med intern kontroll 
som återfinns i handboken fyller sitt syfte. Arbetsgruppen för intern kontroll har som plan 
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för hösten 2023/våren 2024 att se över och utvärdera ändamålsenligheten i den med tanke på 
att den har varit i bruk några år. 

Positivt anses delaktigheten av förtroendevalda i arbetet med intern kontroll. Tillsammans 
med tjänstepersoner täcks flera perspektiv vilket möjliggör identifiering av olika typer av 
risker i verksamheterna, och prioritering av granskningar och åtgärder.

Utbildningsinsatser framhävs som viktigt för att säkerställa en god kompetensnivå och 
kunskap om varje parts roll i arbetet med intern kontroll. Förtroendevalda har genomgått en 
central utbildning där intern kontroll varit en del, vilket är positivt. Tjänstepersonerna har en 
arbetsgrupp för intern kontroll som träffas flera gånger per år och delar erfarenhet och 
kunskap samt bedriver förbättringsarbeten.

Systemstödet fyller sitt syfte vilket också är uppfattningen från användningsspecialisten i 
modulen för intern kontroll. Förbättringsarbeten bedrivs inom arbetsgruppen.

Handlingar
Samlad uppföljning av Skövde kommuns interna kontroll 2022

Skickas till
Ekonomichef
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KS § 59/23
Instruktioner till stämmoombud för kommunens 
direktägda bolag
KS2023.0120

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-03-29 35/23
2 Kommunstyrelsen 2023-04-11 59/23

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att instruera stämmoombuden i de av kommunen direktägda 
bolagen Skövde Stadshus AB och Skövde Billingen AB att:

- rösta för att fastställa förslag till årsredovisning 2022 och för respektive bolag att 
disponera årets vinst/förlust enligt respektive styrelses förslag,

- bevilja styrelse och, i förekommande fall vd, i respektive bolag ansvarsfrihet,
- rösta för att arvode till styrelse och lekmannarevisor fastställs enligt Skövde kommun

vid var tid gällande arvodesbestämmelser och att revisorn, i förekommande fall,
arvoderas enligt inlämnade specificerade fakturor,

- anmäla kommunfullmäktiges beslut avseende val i bolagen,
- vid bolagsstämma i Skövde Stadshus AB rösta för val/omval av revisor och 

revisorssuppleant i enlighet med tidigare upphandling.

Instruktionerna till stämmoombudet i Skövde Stadshus AB gäller under förutsättning att 
kommunfullmäktige godkänner Skövde Stadshus AB:s årsredovisning för 2022.

Bakgrund
Inför årsstämma i de av kommunen direktägda bolagen ska kommunstyrelsen ge 
instruktioner till stämmoombudet om hur denne ska rösta i de frågor som årsstämman 
behandlar, bland annat rörande årsredovisning och ansvarsfrihet.

Handlingar
        

Skickas till
Skövde Stadshus AB
Stämmoombud
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KS § 60/23
Projektering och ombyggnation på Solgården, 
hemtjänsten Tidan
KS2023.0158

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-03-29 36/23
2 Kommunstyrelsen 2023-04-11 60/23

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att projektering och genomförande av ombyggnation på 
Solgården för Hemtjänsten Tidan genomförs av sektor service till en kostnad om 2,7 
miljoner kronor. Projektet ska finansieras av medel från budget för ersättningslokaler.

Bakgrund
Hemtjänstlokalen i Tidan har under flera år varit inrymd i en externt förhyrd industrilokal. 
Försök har gjorts att gå ur lokalen då den inte uppfyller krav på god arbetsmiljö avseende 
lämpliga ytor för administration, ledning och personalutrymmen. Vissa anpassningar har 
löpande genomförts i dialog med fastighetsägaren, men nödvändiga åtgärder i externt 
förhyrda lokaler har varit begränsade. 

I samband med att Solgårdens äldreboende nu kommer att genomgå en större renovering 
avseende nytt produktionskök, serveringsutrymmen/mötesplats samt personalutrymmen 
skapas möjlighet att inrymma nödvändiga hemtjänstlokaler inom Solgårdens fastighet. En 
samlokalisering av äldreboendets och hemtjänstens lokaler skapar naturliga förutsättningar 
för ökad samverkan kring personalplanering och kompetensförsörjning för äldreomsorgen i 
de norra kommundelarna. Båda projekten kommer sektor service, avdelning fastighet 
ansvara för. 

Beslutet om behov av nya lokaler har hanterats i enlighet med lokalprocessen genom 
lokalstyrgrupp (LOKS). Lösning för detta har föreslagits vara att nyttja sina befintliga 
lokaler i äldreboendet Solgården och därmed säga upp och gå ur förhyrda lokaler. 
Förhyrningen har årligen kostat kommunen 120 000 kronor och de lokaler som tas i anspråk 
kommer endast generera en kapitalkostnad för investering då man redan hyr dessa idag. 
Detta innebär att sektor vård och omsorg inte behöver ytterligare ramkompensering för 
dessa lokaler. 

Handlingar
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Skickas till
Helena Gustavsson, Fastighetschef SSE
Pär Jonsson, Fastighetsprojektchef SSE
Thomas Jonsson, Projektledare SSE 
Johan Elf, Investeringscontroller Stab 
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KS § 61/23
Riktlinjer för förmånscykel
KS2023.0122

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsgivarutskott 2023-03-17 3/23
2 Kommunstyrelsen 2023-04-11 61/23

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att anta riktlinjer för förmånscykel. 

Yrkanden
Johan Ask (S) yrkar på följande tilläggsyrkande; att under rubriken- Leverans och 
installation kompletteras med;

”För att verka för en hållbar och miljövänlig transport - så levereras cyklarna områdesvis. 
Helt unika önskemål om leverans och tid från varje medarbetare är därför inte möjliga att 
möta, men det finns alltid möjlighet att välja ett annat leveranstidsförslag 
eller hämta cykeln på närmsta terminal.”

Beslutsgång
Ordförande konstaterar efter Johan Asks (S) tilläggsyrkande att det finns ett förslag till 
beslut och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Johan Asks (S) yrkande.

Bakgrund
Skövde kommun vill vara en attraktiv arbetsgivare med goda anställningsvillkor och 
utvecklingsmöjligheter samt medverka till en hållbar utveckling. Som en del i detta 
erbjuds förmånscykel mot bruttolöneavdrag. 

Villkor för beställning av förmånscykel:
- Du är tillsvidareanställd alternativt förtroendevald med heltidsarvode 

(minst 40% av ett riksdagsmannaarvode) och har minst tre år kvar av 
ditt uppdrag.

- Ej har införsel till Kronofogdemyndigheten på din lön. 
- Vid beställningstillfället inte sammanlagt är frånvarande på mer än 50% 

av din grundtjänst på grund av föräldraledighet, sjukdom, studieledighet, 
tjänstledighet eller annan ledighet utan lön, eller har en sådan ledighet 
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inplanerad inom sex månader. Detta för att säkerställa att lön finns för 
att täcka löneavdraget.

- Har minst 3,5 år kvar till riktålder för pension vid beställningstillfället. 

Handlingar
Riktlinjer för förmåncykel 

Skickas till
Peter Wiman Lönechef 
Sofia Myhrman HR Chef 
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KS § 62/23
Rapport till kommunstyrelsen (mars 2023) avseende 
arbetet med H22
KS2019.0421

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-03-15 27/23
2 Kommunstyrelsen 2023-04-11 62/23

Äredet utgår, rapporten redovisas vid ett senare tillfälle.
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KS § 63/23
Motion om att införa nollvision mot våld i nära relationer
KS2022.0266

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-03-29 37/23
2 Kommunstyrelsen 2023-04-11 63/23

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad.

Yrkanden
Maria Hjärtqvist (S) yrkar på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut att anse 
motionen besvarad.

Torbjörn Bergman (SP), Dag Fredriksson (V) och Jerzy Kucier (SD) yrkar på att föreslå 
kommunfullmäktige att bifalla motionen.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen 
beslutar att föreslå kommunfullmäktige att anse motionen besvarad.

Reservation 
Torbjörn Bergman (SP), Marie Ekman (SP) reserverar sig till förmån för eget förslag och 
Jerzy Kucier (SD) och Gustav Jacobsson (SD) reserverar sig.

Bakgrund

Miljöpartiet de gröna i Skövde, Vänsterpartiet Skövde och Socialdemokraterna Skövde har,  
genom Jeanette Leinonen, Dag Fredriksson och Monica Green, lämnat in en motion till  
kommunfullmäktige om att införa en nollvision mot våld i nära relationer i Skövde 
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kommun. Kommunfullmäktige gav kommunstyrelsen i uppdrag att bereda ärendet. 
Kommunstyrelsen har anmodat samtliga nämnder i kommunen inkomma med yttranden.

Motionärerna har i motionen föreslagit att:

- Skövde kommun inför en nollvision mot våld i nära relationer.
- En handlingsplan arbetas fram som visar hur kommunens alla verksamheter ska arbeta 
med  nollvision.

Motionen beskriver att den allra största delen av all misshandel mot kvinnor sker av en  
bekant till kvinnan och våldet drabbar även de barn som befinner sig i utsatta miljöer där de  
blir vittnen till våld. Årligen dör 20 kvinnor i Sverige till följd av misshandel i nära relation. 
I Skövde anmäldes 55 fall av misshandel i nära relation 2021.

Av de sex nämnderna som inkommit med yttranden så har två ställt sig positiva till 
motionen och föreslår kommustyrelsen att bifalla motionen. De övriga fyra är positiva till 
motionens intention men föreslår kommunstyrelsen att anse motionen besvarad då både 
nollvisionen och handlingsplanen redan är en del av Skövde kommuns uppdrag och 
arbetssätt.

Samtliga nämnder har inkomit med yttranden som adresserar olika delar av motionen. Barn- 
och utbildningsnämnden gör bedömningen att det inom sektor barn och utbildning redan  
finns rutiner och arbetssätt som tillgodoser motionärens förslag. Nämnden skriver också att 
det idag finns en väl utvecklad samverkan med andra organisationer såsom polis, hälso- och 
sjukvård samt andra berörda sektorer i kommunen i denna fråga. Med detta i åtanke föreslår 
barn- och utbildningsnämnden att motionen ska anses besvarad.

Kultur- och fritidsnämnden hänvisar till Skövde kommuns folkhälsopolitiska program för 
åren 2019-2022 som beslutats av kommunfullmäktige 2020, i vilket tre viljeinriktningar för 
kommunens folkhälsoarbete pekas ut:
1. Goda och jämlika livsvillkor och levnadsvanor
2. Goda förutsättningar att fullfölja sina studier
3. Trygga, attraktiva och tillgängliga livsmiljöer/boendemiljöer

Skövde kommun uttrycker sin viljeinriktning genom det folkhälsopolitiska programmet och 
det framgår där att kommunen ska arbeta aktivt med att förebygga och tidigt upptäcka samt 
vidta åtgärder vid alla former av fysiskt och psykiskt våld i nära relationer, inklusive 
hedersrelaterat våld och förtryck. Vidare menar kultur- och fritidsnämnden att frågan om hot 
och våld ingår som en del i kommunens systematiska arbetsmiljöarbete varvid de föreslår att 
motionen bör anses besvarad.

Socialnämnden skriver i sitt yttrande att samtliga medarbetare inom socialtjänsten utbildas i 
våld i nära relation, både vad det gäller förebygga och upptäcka men också i hur de ska 
agera vid våld i nära relation. Socialnämnden är positiva till att utbildningsinsatser ges till 
samtliga sektorer inom Skövde kommun, då våld i nära relation är ett utbrett 
samhällsproblem på flera olika nivåer. 
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Socialnämnden belyser även sin handlingsplan för arbete mot våld i nära relation som 
beslutades av socialnämnden 2016 samt sina övergripande mål om att de som bor i Skövde 
och är utsatta för våld, bevittnar våld eller utövar våld i nära relation ska utifrån ett korrekt 
bemötande och evidensbaserade bedömningsmetoder, erhålla det skydd och det stöd som de 
är i behov av. Barnperspektivet ska alltid också beaktas. Nämnden lyfter också Skövde 
kommuns myndighetssamverkan kring relationsvåld, där Skövde kommun tillsammans med  
regionen och övriga kommuner i Skaraborg, finansierar verksamheten Utväg som ger stöd 
till personer som upplevt våld i nära relation. Socialtjänsten har också ett nära samarbete 
med Kvinnohuset Tranan som stödjer kvinnor och barn som varit utsatta för våld.
Socialnämnden är positiv till en nollvision mot våld i nära relationer, men anser att den kan  
införlivas i det folkhälsopolitiska programmet. 
Vård- och omsorgsnämnden skriver i sitt yttrande att sektor vård och omsorg har en riktlinje 
för hot och våld i nära relation, en checklista för handläggare och en för vård- och 
omsorgspersonal vid hot och våld i nära relation, en checklista för varningstecken på att hot 
och våld kan förekomma i nära relation samt en checklista för hur och vilka frågor som sak 
ställas vid misstanke om hot och våld i nära relation. Nämnden hänvisar också till det 
Folkhälsopolitiska programet där de prioriterade områdena är ”goda och jämlika livsvillkor 
och levnadsvanor”, ”goda förutsättningar att fullfölja sina studier” samt ”trygga, attraktiva 
och tillgängliga livsmiljöer/boendemiljöer” och menar att våld i nära relation påverkas av 
och påverkar samtliga områden som anges som prioriterade i det Folkhälsopolitiska 
programmet och bör även fortsättningsvis kunna adresseras där i ett kommunövergripande 
perspektiv.

Servicenämnden har inga invändningar och ställer sig bakom förslaget om att införa en 
nollvision mot våld i nära relation samt att en handlingsplan tas fram som visar hur 
kommunens alla verksamheter ska arbeta med nollvisionen, men menar att handlingsplanen 
bör interigeras ihop med det Folkhälsopolitiska programmet.

Bygglovsnämnden har i sitt yttrande gett uttryck för att bifalla motionen.

Förvaltningens bedömning
Mäns våld mot kvinnor är idag ett av våra stora samhällsproblem. Under 2023 kommer 
Skövde kommun uppmärksamma detta i samband med Orange Day. Syftet är att lyfta frågan 
om våld och sätta ämnet i fokus. I samband med dagen vill kommunen öka kunskapen om 
våld, vilket stöd som finns för våldsutsatta och våldsutövare. En arbetsgrupp är tillsatt och 
upplägg planeras under våren 2023. Bland remissvaren framkommer att majoriteten av 
remissinstanserna rekommenderar majoriteten att kommunstyrelsen ska anse motionen 
besvarad med hänvisning till att det finns ett pågående arbete med rutiner och projekt samt 
att att den även inkluderas i Skövde kommunsfolkhälsopolitiska program. Sammataget med 
det underlag som nämnderna hänvisar till bör kommunstyrelsen rekommendera 
kommunfullmäkitge att anse motionen besvarad.

Yttrande från Skövde kommuns säkerhetssamordnare
Våld i nära relation är en högst prioriterad fråga i Sverige. 
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Riksdagen ställde sig nyligen bakom det som anförts i motionen, 2022/23:2034 av Olle 
Thorell m.fl. (S), om att se över möjligheterna att införa en nollvision för mäns våld mot 
kvinnor och tillkännagav detta för regeringen.

Våld i nära relation är även en prioriterad fråga inom det brottsförebyggande och 
trygghetsfrämjande arbetet i Skövde kommun. Frågan lyftes på det lokala 
brottsförebyggande rådet under 2022 och det finns idag ett närverk i Skövde som delar med 
sig av erfarenheter och kunskap i ämnet. I Skövde kommuns brottsförebyggande arbete tas 
just nu fram strukturerade arbetssätt för att motverka våld i nära relation.

Handlingar
SEN § 57/22 Yttrande på motion om att införa nollvision mot våld i nära relationer                                                                                                                                                    
BeslutBLN20221027145Svarpamotion_1363318                                                                                                                                                    
Protokollsutdrag från Vård- och omsorgsnämnden sammanträde den 2022-10-27 - Svar på 
remiss, motion om att införa nollvision mot                                                                                                                                                     
Protokollsutdrag från Socialnämnden sammanträde den 2022-11-03 - Yttrande över remiss 
gällande motio...                                                                                                                                                    
BUN § 95/22 Yttrande över remiss gällande motion om att införa nollvision mot våld i nära 
relationer                                                                                                                                                    
KFN § 59/22 Remiss, Motion om att införa nollvision mot våld i nära relationer

Skickas till
Samtliga nämnder
Motionären
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KS § 64/23
Beslut om förlängning av överenskommelse in- och 
utskrivning, sluten hälso- och sjukvård
KS2023.0092

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-03-29 39/23
2 Kommunstyrelsen 2023-04-11 64/23

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar att förlänga överenskommelsen mellan Västra Götalands 
kommuner och Västra Götalandsregionen om samverkan vid in- och utskrivning från sluten 
hälso- och sjukvård till och med 2024-12-31.

Bakgrund

En rekommendation från Skaraborgs kommunalförbund har inkommit om att förlänga 
överenskommelsen mellan Västra Götalands kommuner och Västra Götalandsregionen om 
samverkan vid in- och utskrivning från sluten hälso- och sjukvård till och med 2024-12-31.

Överenskommelsen om in- och utskrivning från sluten hälso- och sjukvård är ett underavtal 
till hälso- och sjukvårdsavtalet, vilket innebär att om hälso- och sjukvårdsavtalet förändras 
eller sägs upp, sägs även överenskommelsen upp. Då beslutsprocessen för hälso- och 
sjukvårdsavtalet fortfarande pågår och nuvarande avtal förlängts behöver 
överenskommelsen förlängas då den saknar reglering kring automatisk förlängning.

Överenskommelsen förlängs t.o.m. 2024-12-31 och förhållanden kring uppsägning och 
upphörande av överenskommelsen har anpassats efter riktlinjen för gemensamma 
styrdokument som upprättas mellan kommunerna i Västra Götaland och Västra 
Götalandsregionen inom hälsa, vård och omsorg. Tidigare hänvisning till utvärdering inför 
ställningstagande om ny överenskommelse har tagits bort då utvärdering genomfördes 2021.

Tidigare reglering kring stegvis förändrat kommunalt betalningsansvar för enskilda som 
vårdas inom sluten psykiatrisk vård och som omfattas av denna överenskommelse har tagits 
bort. Från och med 2020-04-01 regleras betalningsansvaret på samma sätt oavsett om den 
enskilde vårdats i psykiatrisk eller somatisk vård.

Handlingar
SKBKF § 8/23 Förlängning av överenskommelse in-och utskrivning, sluten hälso- och 
sjukvård                                                                                                                                                    
Överenskommelse om samverkan vid in- och utskrivning från sluten hälso- och sjukvård.pdf
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Skickas till
Skaraborgs kommunalförbund, info@skaraborg.se
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KS § 65/23
Utveckling av energitjänster Skövde Energi AB samt 
reviderad bolagsordning
KS2023.0110

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-03-29 40/23
2 Kommunstyrelsen 2023-04-11 65/23

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar att:

- ställa sig bakom Skövde Energi ABs utveckling av energitjänster samt ställa sig 
bakom bolagets investeringar i nätbatterier.

- att godkänna reviderad bolagsordning för Skövde Energi AB. 
- utsett stämmoombud framlägger och röstar för godkänt förslag till bolagsordning på 

bolagsstämma i Skövde Energi AB. 

Yrkanden
Johan Ask (S) yrkar på att ärendet ska avgöras idag samt bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag.

Torbjörn Bergman (SP) yrkar på att förslaget återremitteras. 
”I syfte att förtydliga Ägardirektiv / Bolagsordning avseende de styrmedel och villkor som 
skall gälla för energilager, så att även marknadens alla aktörer tillåts bygga dem med samma 
marknadsekonomiska villkor / spelregler som Skövde energi själv kan göra. ”

Torbjörn Bergman (SP) yrkar vid händelse av att kommunstyrelsen beslutar avgöra ärendet 
idag avslag till förslaget.

Beslutsgång
Ordförande ställer Johan Asks (S) yrkande om avgörande idag mot Torbjörn Bergmans (SP) 
återremissyrkande och finner bifall för avgörande idag.

Ordförande ställer Johan Asks (S) yrkande om bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag mot Torbjörn Bergmans (SP) avslagsyrkande och finner att kommunstyrelsen 
beslutar enligt kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag.
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Reservation 
Torbjörn Bergman (SP), Marie Ekman (SP) reserverar sig till förmån för eget förslag och 
Jerzy Kucier (SD) och Gustav Jacobsson (SD) reserverar sig.

Protokollsanteckning
Torbjörn Bergman (SP) lämnar in en protokollsanteckning som bifogas till protokollet.

Bakgrund
Kommunfullmäktige ska beredas möjlighet att ta ställning i frågor som är av principiell 
beskaffenhet eller annars av större vikt rörande majoritetsägda bolag i Skövde Stadshus AB 
koncernen. Koncernbolagen har enligt ägardirektiv i ansvar att lyfta frågor till moderbolaget 
Skövde Stadshus AB. Frågan har aktualiserats avseende Skövde Energi AB:s utveckling av 
energitjänster och investering i nätbatterier. Styrelsen i Skövde Energi AB har behandlat 
ärendet om att underställa moderbolaget 7 mars 2023.
Frågan om ny elektrifierad bussdepå, vilket innebär investering i nätbatterier, vad gäller 
Kreativa Hus AB har behandlats av fullmäktige §103/22 den 2022-06-20. 

Bolagsordning revidering
Tydliggörande förslås i Skövde Energi AB:s bolagsordning under punkt 3 
”Verksamhetsföremål” och punkt 4 ”Ändamålet med bolagets verksamhet” till att även 
omfatta energilager och energitjänster. Energilager kan bestå av flera olika tekniska 
lösningar kopplat till ändamålet och vilket energisystem det ska bidra till. Exempel på 
energilager är nätbatterier och ackumulatortankar i fjärrvärmesystemet. Energitjänster är 
tjänster som levereras för att på ett eller annat sätt åstadkomma effektivare 
energianvändning. Det kan innebära allt från enklare energirådgivning till mer komplexa 
och långsiktiga avtal med garanterad energibesparing.

Revideringarna framgår att bilagan Reviderad bolagsordning Skövde Energi AB.

Bakgrund 
Sverige har målet att senast år 2045 inte ha några nettoutsläpp av växthusgaser till 
atmosfären för att därefter uppnå negativa utsläpp. Målsättningen innebär höga krav på 
omställning och väsentligt ökad efterfrågan på el. År 2045 bedöms Sveriges elbehov vara 
330 TWh och eleffekten den mest ansträngda timmen bedöms vara 49 GW. En stor del av 
den bedömda ökningen i elbehov till år 2030 och 2045 beror på industrins omställning för 
att nå klimatmålen och på nya elintensiva industrier. Historiskt har elproduktionen varierat 
för att följa elanvändningen, och så även idag. Det framtida produktionssystemet, med 
förmodad högre andel variabel elproduktion och högre effekttoppar, förväntas efterfråga 
flexibilitet hos kunderna i större utsträckning än tidigare. Detta eftersom balansen med den 
planerbara kraften kommer variera över tid och se annorlunda ut jämfört med idag.1

1 Sveriges elbehov 2045, rapport från Energiföretagen februari 2023
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Västra Götalandsregionen antog 2021 regional utvecklingsstrategi, Rusen. I strategin har 
regionen identifierat elektrifiering som ett av fyra tvärsektoriella kraftsamlingar. I strategin 
konstateras att i den fysiska planeringen på kommunal och regional nivå behövs hänsyn tas 
till behov och förutsättningar för elproduktion och eldistribution. Produktionen av icke fossil 
energi är inte tillräcklig för att klara det framtida behovet vid en omfattande elektrifiering. 
Planering behövs för att lokalisera ny inhemsk förnybar elproduktion och lagring via 
exempelvis vätgas och batterier. 2

I en skrivelse från Länsstyrelsen Västra Götaland till Regeringen lyfter Länsstyrelsen olika 
förutsättningsskapande beslut men även betydelsen av den gröna omställningen och 
elektrifieringen för Sverige och vårt läns ekonomiska tillväxt.3

Ovanstående pekar på omfattningen av och utmaningen som omställningen och 
elektrifieringen innebär.
 
I syfte att bidra till omställningen krävs kapacitetfrämjande åtgärder även i lokala elnät. 
Tillgång till effekt är en begränsande faktor som redan idag utmanar tillväxttakten framåt. 
Utbyggnad av lokala elnät för att tillgodose ökade effektbehov är nödvändigt över tid men är 
beroende av investeringar och utbyggnad i överliggande nät. Energibolagen får en allt 
viktigare roll i att vägleda och styra konsumenternas så att effektlaster reduceras eller flyttas 
till andra tider på dygnet eller i vissa fall också året. Den lokala industrins och näringslivets 
efterfrågan på nya energitjänster och stöd i deras arbete för ökad energihushållning är stor. 
Konsumenterna byter nu fokus från energieffektivisering till ”effekteffektivisering” vilket är 
gynnsamt både för elnätet och klimatet. Det är också tydligt att energibolagen har en central 
roll i arbetet då det riktas ett särskilt stort förtroende till de kommunala energibolagen. Det 
blir strategiskt viktigt för bolagen att möta denna ökande efterfrågan.
 
Vidare har Svenska Kraftnät (SvK) stort behov av ökade resurser för att stabilisera elnätets 
lastbalans, så kallad frekvenshållning (50Hz). För att klara detta, med en allt större 
väderberoende och intermittent kraftförsörjning, har efterfrågan från SvK på så kallade 
stödresurser ökat dramatiskt. Genom detta har en stödmarknad, budgeterad till cirka sex 
miljarder kronor från SvK, snabbt börjat etableras. Ett batteri är en ”stödresurs” och bidrar 
till SvK:s uppdrag till frekvenshållning av elnätet. Genom detta uppfyller ett batteri två 
huvudsakliga nyttor; stabilisering och effektreducering av det lokala elnätet och bidrar till 
frekvenshållning av SvK:s kraftförsörjning.

Den traditionella kärnverksamheten i energibolag är fortsatt viktig utifrån att producera och 
distribuera värme och el med höga krav på leveranssäkerhet, ekonomi och hållbarhet. 
Förflyttningen mot att också bidra till ökad service och leverans av andra stödjande 
energitjänster blir allt viktigare. Här behövs en kompetensutveckling och ett än mer 
kundnära samarbete. 

2 Regional utvecklingsstrategi för Västra Götaland 2021–2030
3 Förutsättningar för investeringar och grön omställning i Västra Götalands län, 230221 ärende nr 102-6802-2023
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Skövde Energis roll och funktion
Genom Skövde Energi AB driver kommunen en klimat- och resurseffektiv energiförsörjning 
och eldistribution. Bolaget ska tillsammans med andra berörda intressenter aktivt arbeta för 
att Skövde kommun ska vara en attraktiv etableringsort i regionen. Bolaget ska tillgodose 
kundernas behov av konkurrenskraftiga energilösningar och aktivt verka för en omställning 
till ett klimat- och resurseffektivt energisystem. Bolaget skall alltid värna om 
systemperspektivet och aktivt verka för hela energisystemets effektivitet framför enskilda 
intressen. Utveckling av energitjänster är i linje med intentionerna i bolagets ägardirektiv 
vilket förväntas bidra till miljömässigt motiverad omställning av samhället.

Under 2022 har Skövde Energi påbörjat arbetet med att bygga verksamhet för att möta 
efterfrågan av nya energitjänster. Inom framtidens energimarknad kommer nya 
affärsmodeller utvecklas som på olika sätt adderas till de befintliga. Skövde Energi har 
ambitionen att vara drivande i utvecklingen av nya affärsmodeller för att säkerställa 
konkurrenskraftiga erbjudande till bolagets kunder samt verka för att säkerställa ett robust 
och leveranssäkert energisystem som kapacitetsmässigt klarar omställningen till ett mer 
elektrifierat och fossilfritt samhälle.

Skövde Energi AB:s ambition med att utveckla energitjänster och investeringar i nätbatterier 
är att proaktivt möta utvecklingen på elmarknaden. Nätbatterier bidrar till att stärka 
effektbalansen och öka nätstabiliteten vilket i sin tur bidrar till att göra energisystemet mer 
hållbart. Det innebär att bolaget kan erbjuda en flexibilitet som leder till lägre effektbehov 
och kostnader för kunderna. Investering i nätbatterier innebär att;

- effekt kan säljas till Svenska Kraftnäts stödtjänster vilket bidrar till att stabilisera 
elnätets lastbalans

- det lokala elnätets kapacitet ökar och effektbehovet sänks
- effektkapacitet frigörs i det lokala nätet för nya etableringar, vilket är ett mer 

tidseffektivt sätt än vad investeringar i elnätet och andra produktionskapacitets-
höjande åtgärder innebär

- kostnader sänks i det lokala nätet gentemot överliggande regionnät 
- vissa investeringar i elnätet kan undvikas
- ur ett totalförsvarsperspektiv förbättra förutsättningarna till ö-drift (Ö-drift innebär 

att elproduktionsanläggningar och elanvändare kan drivas i ett geografiskt avgränsat 
elektriskt nät, utan koppling till det omkringliggande nätet) 

Totalt förväntas Skövde Energi investera cirka 87 miljoner kronor i nätbatterier under år 
2023 varav 22 miljoner kronor förväntas investeras i batterier till ny bussdepå. Utöver det 
kommer 38 miljoner kronor investeras i tung fordonsladdning där statligt investeringsstöd 
utgår med motsvarande belopp. Bolaget räknar med att investeringarna kommer generera ett 
positivt kassaflöde och bidra till ökad avkastning.
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Handlingar
Reviderad bolagsordning Skövde Energi AB                                                                                                                                                    
Investeringar och grön omställning i Västra Götalands län, 230221 ärende nr 102-6802-2                                                                                                                                                    
Sveriges elbehov 2045, rapport från Energiföretagen februari 2023

Skickas till
Skövde Stadshus AB
Skövde Energi AB
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KS § 66/23
Skövde kommuns årsredovisning 2022
KS2023.0083

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-03-29 41/23
2 Kommunstyrelsen 2023-04-11 66/23

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar att överlämna årsredovisningen till revisorerna.

Yrkanden
Johan Ask (S) lämnar följande ändringsyrkande; I tabell investeringsredovisning 
(kommunen) ska investeringar inom exploatering vara 34,7 miljoner kronor, vilket ger ett 
utfall på summa nettoinvesteringar med 624,7 miljoner kronor.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar efter Johan Asks (S) ändringsyrkande att det finns ett förslag 
till beslut och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Johan Asks (S) 
yrkande.

Bakgrund
Kommunstyrelsen ska enligt 11 kap 20 § kommunallagen (2017:725) överlämna 
redovisningen till kommunfullmäktige och till revisorerna senast den 15 april året efter det 
år som redovisningen avser. 

Årsredovisningen för Skövde kommun innehåller en redogörelse för utfallet av 
verksamheten, hur den har finansierats samt den ekonomiska ställningen vid räkenskapsårets 
slut. Årsredovisningen omfattar även en redovisning av kommunkoncernen och miljö- och 
personalredovisningar.

Skövde kommun redovisar ett positivt resultat för år 2022 på 175,8 miljoner kronor, vilket 
är 51,4 miljoner kronor högre än budgeterat. Nämnderna visar ett positivt resultat om totalt 
28,1 miljoner kronor över budget. De taxefinansierade verksamheterna redovisar ett 
överskott om 2,6 miljoner kronor. Finansförvaltningens resultat är 1,4 miljoner kronor högre 
än budgeterat.

Resultatet beror främst på högre skatteintäkter och statsbidrag än väntat. Nämndernas 
överskott bidrar också, även om det finns en variation från nämnd till nämnd där barn- och 
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utbildningsnämnden, socialnämnden, kultur- och fritidsnämnden samt servicenämnden går 
med underskott. Den svaga börsutvecklingen har bidragit till stor värdeminskning i 
kommunens finansiella placeringar. Skövdes resultat motsvarar 4,8 procent av skatter och 
bidrag.

Skatter och bidrag redovisar ett överskott mot budget på 132 miljoner kronor jämfört med 
budget. Resultatet stärks också av att kapital- och personalomkostnadspåläggen blivit högre 
än beräknat samt att driftskostnader för generella investeringar inte har förbrukats. 
Pensionskostnaderna har varit högre än budgeterat samtidigt som den dämpade 
befolkningsprognosen har lett till ett överskott i demografipengen. 

Nämndernas varierande resultat har flera orsaker. Vård- och omsorgsnämndens överskott 
uppgår till 52 miljoner kronor och beror framförallt på att riktade statsbidrag har förstärkt 
nämndens ekonomi. Socialnämnden redovisar ett underskott på drygt 20 miljoner kronor 
vilket främst orsakas av ökade kostnader för barn- och ungdomsplaceringar, 
vuxenplaceringar samt inom socialpsykiatrin. Kultur-och fritidsnämnden kämpar fortfarande 
med effekter och ändrade beteenden från pandemin och redovisar ett underskott på 5,7 
miljoner kronor. Servicenämnden har fått högre fastighetskostnader bland annat för 
snöröjning, elkostnader samt generell prisökning vilket har bidragit till det redovisade 
underskottet på nästan 12 miljoner kronor. 

Under 2022 har Skövde kommun gjort nettoinvesteringar för 601 miljoner kronor. Budgeten 
för investeringarna 2022 var 967 miljoner kronor. Stora investeringar har bland annat varit 
Björkebacken förskola i Stöpen, utveckling av Billingen samt reinvesteringar i taket på 
stadshuset och upprustning av kök och matsal på Lundagården förskola/Lundenskolan. Både 
interna och externa faktorer har förskjutit projekt i tid, vilket förklarar avvikelsen mot 
budget på 366 miljoner kronor. Avvikelsen mot investeringsbudget om 366 miljoner kronor 
beror främst på att projekten förskjutits i tid vilket gör att kostnader kommer att uppstå 
senare och därför har större delen av överskottet (346 miljoner kronor) ombudgeterats till 
2023.

Skövde kommunkoncern redovisar ett positivt resultat på 224,9 miljoner kronor för 2022. 
2021 var motsvarande resultat 438,1 miljoner kronor. Den negativa förändringen beror 
framförallt på att kommunens resultat var högre 2021 på grund av att det då var positiva 
värdeförändringar på kommunens placeringar. 

Av de åtta strategiska målen som kommunfullmäktige beslutat om bedöms två som 
uppfyllda vid mandatperiodens slut och sex som delvis uppfyllda. Det finansiella målet om 
att kommunens resultat över mandatperioden ska vara minst tre procent av skatter och 
statsbidrag över mandatperioden uppfylls utifrån de starka resultaten mellan 2019-2021 
tillsammans med årets resultat.

Handlingar
Verksamhetsberättelse_ÖIS_2022                                                                                                                                                    
Bilaga Nämndernas verksamhetsberättelser 2022 (T3)                                                                                                                                                    
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Miljöredovisning 2022 till KS                                                                                                                                                    
Skövde kommuns årsredovisning 2022 till KS                                                                                                                                                    
Bilaga Uppföljning av kommunfullmäktiges styrkort                                                                                                                                                    
Bilaga Kommunala bolag och förbund

Skickas till
Björn Söderlundh, kommundirektör
Maria Vaziri, ekonomichef
Samtliga nämnder
Annelie Nyman, avdelningschef ekonomi och verksamhetsstyrning
Andreas Åkegård, redovisningschef
Revisorerna
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KS § 67/23
Årsredovisning 2022 Skövde Stadshus AB
KS2023.0119

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-03-29 42/23
2 Kommunstyrelsen 2023-04-11 67/23

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar att:
- godkänna Skövde Stadshus AB:s årsredovisning för år 2022
- ställa sig bakom att bolagsstämman beviljar Skövde Stadshus AB:s styrelse ansvarsfrihet
- att uppkommen vinst disponeras enligt Skövde Stadshus AB:s styrelses förslag

I beslutet deltar endast de ledamöter som enligt 5 kap. 48 § kommunallagen har rätt att delta 
i beslut om ansvarsfrihet.

Bakgrund
Skövde Stadshus AB har inkommit med årsredovisning för år 2022. Revisor tillstyrker 
ansvarsfrihet.

Handlingar
Årsredovisning 2022 Skövde Stadshus AB

Skickas till
Skövde Stadshus AB
Monica Schelander, vice vd Skövde Stadshus AB
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KS § 68/23
Revidering av Reglemente för attest
KS2023.0143

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-04-05 44/23
2 Kommunstyrelsen 2023-04-11 68/23

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar att anta reviderat Reglemente för attest.

Yrkanden
Johan Ask (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut samt 
avslag till Torbjörn Bergman (SP) ändringsyrkande.

Torbjörn Bergman (SP) lämnar följande ändringsyrkande att det ska vara dubbelattest på 
abonnemangsfakturor.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen 
beslutar att föreslå kommunfullmäktige att anta reviderat Reglemente för attest.

Ordförande ställer Johan Asks (S) yrkande om avslag mot Torbjörn Bergmans (SP) 
ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar att avslå ändringsyrkandet.

Bakgrund
Skövde kommun har tillsammans med ytterligare åtta kommuner i Östra Skaraborg beslutat 
att köpa ett nytt ekonomisystem. Vidare har de nio kommunerna i samverkan försökt att 
anpassa sina respektive processer och rutiner för att förvaltningen ska bli så likartad som 
möjligt. Det nya ekonomisystemet förvaltas för samtliga kommuner av Skövde kommun.

I arbetet att hitta gemensamma rutiner har det framkommit att Skövde kommun är ensamma 
om att ha dubbelattest på bokföringsorder. Ekonomiavdelningen anser att det ur ett 
internkontrollperspektiv inte finns någon anledning att bibehålla detta krav. 
Ekonomiavdelningen önskar dock bibehålla kravet med dubbelattest kring alla transaktioner 
som har med någon form av betalning att göra. Nytt reglemente för attest har tagits fram.

På kommunstyrelsens arbetsutskotts sammanträde 2023-03-29 beslutades att återremittera 
ärendet till sektorn för ett förtydligande i bakgrundstexten gällande revideringen i 
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Reglemente för attest om enkelattest av abonnemangsfakturor. Ärendet har därefter 
kompletterats med nedanstående information.

Vid hantering av abonnemangsfakturor är den avtalade kostnaden (abonnemanget) godkänd 
med dubbelattest. Mindre avvikelser från abonnerad kostnad godkänns dock genom 
enkelattest. Detta är ingen förändring av tidigare beslutat reglemente för attest.

Handlingar
Reglemente för attest, reviderad 2023-03-06

Skickas till
Andreas Åkegård, redovisningschef
Ekonomichef
Kommunstyrelsen
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KS § 69/23
Anmälan av delegationsbeslut till kommunstyrelsen 11 
april 2023
KS2023.0007

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsen 2023-04-11 69/23

Beslut
Kommunstyrelsen har tagit del av redovisningen av delegationsbeslut enligt nedan.

Bakgrund
KS2023.0008 Anmälan av delegationsbeslut från SSB
-12 Delegationsbeslut mark- och exploatering mars 2023
-13 Delegationsbeslut skolskjuts_mars_2023 Lå22-23
-14 Beslut Markupplåtelse 1 mars-1 april 2023
-15 Delegationsbeslut Färdtjänst mars 2023

KS2023.0009 Delegationsbeslut kommunstyrelsens ordförande och kommundirektör
-02 Vidaredelegering kommundirektör 24 mars 2023.

KS2023.0102 Delegationsbeslut nyanställda 2023
-03 Nyanställda 230301–230331

KS2023.0117 Delegationsbeslut sektor socialtjänst
-01 Delegationsbeslut Sektor socialtjänst februari 2023
-02 Delegationsbeslut Sektor socialtjänst mars 2023

Handlingar
        

Skickas till
Samhällsbygnad
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KS § 70/23
Anmälningsärenden kommunstyrelsen 11 april 2023
KS2023.0006

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsen 2023-04-11 70/23

Beslut
Nedanstående handlingar har inkommit och anmäls härigenom till kommunstyrelsen.

Bakgrund

Handlingar
Protokoll nr 96  Skövde Stadshus AB 2023-02-16                                                                                                                                                    
Bilaga 5. Yttrande till revisionen från Skövde Stadshus AB om revisionsrapport 
välfärdsbedrägerier                                                                                                                                                    
Bilaga 4. Rapport Granskning av förebyggande arbete mot välfärdsbedrägerier                                                                                                                                                    
Protokoll Kreativa Hus Skövde 2022-12-05                                                                                                                                                    
Bilaga 1 Investeringsbudget 2023-2027                                                                                                                                                    
Bilaga 1 Budget                                                                                                                                                    
Protokoll AB Skövdebostäder 2022-12-07 nr 7                                                                                                                                                    
Protokoll Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-03-01, justerat                                                                                                                                                    
Protokoll nr 22-6 Skövde Energi AB 2022-12-06                                                                                                                                                    
Bilaga 1, Budget 2023.pdf                                                                                                                                                    
Bilaga 2, Attestanter Skövde Energi AB 2023 utgåva 1.pdf                                                                                                                                                    
Bilaga 3, Fullmakter till RevisorsCentrum i Skövde AB.pdf                                                                                                                                                    
Bilaga 4, Finanspolicy, rev 220228.pdf                                                                                                                                                    
Bilaga 5, Policy för hållbar utveckling, KF 2022-10-31.pdf                                                                                                                                                    
Bilaga 6. Energiföretagens VD-rapport för december 2022.pdf                                                                                                                                                    
Bilaga 7, Styrelsesammanträden 2023.pdf                                                                                                                                                    
Protokoll Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-02-22, justerat                                                                                                                                                    
Protokoll nr 66 Skövde Energi Elnät AB 2022-12-06                                                                                                                                                    
Bilaga 2, Attestanter Skövde Energi Elnät AB 2023 utgåva 1.pdf                                                                                                                                                    
Bilaga 3, Fullmakter till Skövde Energi AB och RevisorsCentrum i Skövde AB.pdf                                                                                                                                                    
Protokoll nr 4 Skövde Exploatering AB 2022-12-14                                                                                                                                                    
Protokoll Samordningsförbundet Skaraborg 2023-02-21 nr 2                                                                                                                                                    
Protokoll direktionen Räddningstjänsten Skaraborg 2023-03-06                                                                                                                                                    
Protokoll Miljösamverkan östra Skaraborg 2023-03-03                                                                                                                                                    
Protokoll Budgetberedningsutskott Räddningstjänsten 2023-02-16                                                                                                                                                    



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen Datum:2023-04-11 kl. 13:00 46(47)

Verksamhetsberättelse 2022 finskt förvaltningsområde                                                                                                                                                    
Protokoll Kommunstyrelsens arbetsgivarutskott 2023-03-17 justerat                                                                                                                                                    
Protokoll Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-03-15, justerat                                                                                                                                                    
Protokoll nr 97 Skövde Stadshus AB 2023-03-16                                                                                                                                                    
Protokoll nr 67 Skövde Energi Elnät AB 2023-02-01                                                                                                                                                    
Protokoll nr 23-1 Skövde Energi AB 2023-02-01                                                                                                                                                    
Bilaga 1, Bolagsstyrningsrapport Skövde Energi och Skövde Energi Elnät 2022.pdf                                                                                                                                                    
Bilaga 2, Visionsbild.pdf                                                                                                                                                    
Styrelseprotokoll nr 6 Next Skövde Destinationsutveckling AB 2022-12-14                                                                                                                                                    
Protokoll (nr 53) Balthazar Science Center AB 2021-12-14                                                                                                                                                    
Protokoll (nr 54) Balthazar Science Center AB 2022-02-01                                                                                                                                                    
Protokoll (nr 55) Balthazar Science Center AB 2022-03-08                                                                                                                                                    
Protokoll (nr 56) Balthazar Science Center AB 2022-05-09                                                                                                                                                    
Protokoll (nr 57) Balthazar Science Center AB 2022-06-14                                                                                                                                                    
Protokoll (nr 58) Balthazar Science Center AB 2022-09-20                                                                                                                                                    
Protokoll (nr 59) Balthazar Science Center AB 2022-11-22                                                                                                                                                    
Affärsplan 2023-2026 Balthazar Science Center

Skickas till
Sektor samhällsbygnad
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Informationer

Kommundirektören informerade om följande på kommunstyrelsens sammanträde;

- Ryttmästarbostället.
- Koncernledningsstruktur-koncernledningskontor. 
- Samverkan i Skaraborg- Nytt ekonomisystem Ö9 tillsammans med 

kommunerna Tibro, Skara, Mariestad, Töreboda, Gullspång, Karlsborg, Hjo, 
Tidaholm. 

- SM-veckan kort ekonomisk redogörelse.
- Ägardialog med Science Park.

Information från kommunstyrelsens ordförande;

Theres Sahlström (M), Johan Ask (S) och Torbjörn Bergman (SP) deltog på slutkonferensen 
för hållbar platsutveckling, Hornborgasjön den 28 mars. 

Theres Sahlström (M) och Torbjörn Bergman (SP) träffade den 28 mars Södergårds, 
motorflygklubben och Christer Clauson för att lyssna till deras upplevelse av hanteringen av 
nedläggningen av flygplatsen. 

Theres Sahlström (M) deltog på ägarsamråd för/om Platåbergens geopark den 23 mars. 

Den 14 april har Skaraborgs kommunalförbund direktionsmöte.



Inkommen protokollsanteckning från Skövdepartiet angående ärende 

Utveckling av energitjänster Skövde Energi AB samt reviderad bolagsordning. 

 

Torbjörn Bergman (SP) lämnar in följande protokollsanteckning;  

 

”Skövde energis budgeterade resultat för Energitjänster för år 2023 är minus 3 552 tkr. In-

täkterna från batterier, såld el och stödtjänster förväntas uppgå till 14 178 tkr. Kostnaderna 

förväntas uppgå till 17 730 tkr varav 5 262 tkr är avskrivningar. Bolaget räknar med att af-

färsområdet energitjänster kommer att redovisa ett positivt resultat under 2024/2025. 

 

Bolaget har inte lov av kommunfullmäktige att ägna sig åt denna typ av verksamhet. 

Andra aktörer än Skövde energi tillåts samtidigt inte leverera denna typ av tjänst kopplat till 

Skövde energis nät i någon märkbar omfattning. 

 

Det är av central betydelse att kommunala monopol ej etableras som hämmar takten i energi-

omställningen. Därför behöver konkurrensneutrala styrmedel och regelverk fås på plats in-

nan kommunens egna aktör eventuellt ges rätt att konkurrera med marknadsaktörer inom po-

litikområdet”. 
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	Av de sex nämnderna som inkommit med yttranden så har två ställt sig positiva till motionen och föreslår kommustyrelsen att bifalla motionen. De övriga fyra är positiva till motionens intention men föreslår kommunstyrelsen att anse motionen besvarad då både nollvisionen och handlingsplanen redan är en del av Skövde kommuns uppdrag och arbetssätt.  Samtliga nämnder har inkomit med yttranden som adresserar olika delar av motionen. Barn- och utbildningsnämnden gör bedömningen att det inom sektor barn och utbildning redan  finns rutiner och arbetssätt som tillgodoser motionärens förslag. Nämnden skriver också att det idag finns en väl utvecklad samverkan med andra organisationer såsom polis, hälso- och sjukvård samt andra berörda sektorer i kommunen i denna fråga. Med detta i åtanke föreslår barn- och utbildningsnämnden att motionen ska anses besvarad.
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